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Asia:  VN/16199/2020

Lausuntopyyntö Euroopan meri- ja kalatalousrahastolaista

Lausunnonantajan lausunto

1 luku yleiset säännökset

-

2 luku viranomaiset ja muut toimielimet

-

3 luku tuettavat toimenpiteet, tuen myöntämisen edellytykset ja hyväksyttävät kustannukset

-

4 luku tuen hakeminen ja myöntäminen

-

5 luku tuen maksaminen

-

6 luku tuen maksatuksen keskeyttäminen ja takaisinperintä

-

7 luku toimintaohjelman tietojärjestelmä

-

8 luku erinäiset säännökset

-

8 luku voimaantulo ja siirtymäsäännökset

-

Yleisesti hallituksen esitysluonnoksesta
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Kalatalouden Keskusliitto jäsenjärjestöineen kiittää lausuntomahdollisuudesta. Kokonaisuudessaan 
esitys on hyvin valmisteltu, haluamme kiinnittää lausunnossa huomiota seuraavin kohtiin:

11 § 4 mom. Investointituen edellytyksistä kaupallisille kalastajille

Näemme hyvänä, että tuki rajoitetaan 1- luokan kaupallisille kalastajille ja heille, joilla on hyväksytty 
suunnitelma saavuttaa 1-luokan status. Haluamme kuitenkin tässä nostaa esille tarpeen joustoon, 
mikäli kalastajat heistä riippumattomista syistä eivät pysty alv-rajaa saavuttamaan. Tämä seikka 
onkin ymmärtääksemme huomioitu lain 24 § takaisiinperinnän menettelyistä siirtämällä 
päätäntävalta KEHA- keskuksesta ELY-keskukseen. Kuten todetaan hallituksen esityksessä; tuen 
myöntäjällä on kokonaisvaltainen näkemys hankkeen toteuttamiseen liittyvistä seikoista ja pystyy 
paremmin arvioimaan esimerkiksi hankkeen aikana tapahtuvan maksuvalmiuden muuttumisen, tuen 
saajan toiminnassa tapahtuvien muutosten tai poikkeuksellisen olosuhteiden vaikutuksia hankkeen 
toteuttamiseen. Kalastus on elinkeino, joka on vahvasti riippuvainen ympäristöolosuhteista, mikä 
tekee suunnitelmallisuudesta haastavaa. 

Haluamme myös kiinnittää huomiota siihen, että mikäli alv-raja nostetaan, tämä vaati korjausta 
kalastuslakiin. Esim. 20 000 euron alv-raja on liian korkea.

15 § Sähköinen hakemus

Hallituksen esityksessä käy ilmi, että tähän asti noin puolet hakemuksista, etenkin hylje- ja 
merimetsokorvaushakemukset, on jätetty paperisina. Ymmärrämme tarpeen siirtyä sähköiseen 
järjestelmään, mutta pyydämme huomioimaan, että tukeen ja neuvontaan on varauduttava. On 
varmasti tapauksia, jossa kalastajilla ei edes ole tietokonetta käytössä, tai he ovat huonojen 
nettiyhteyksien varassa.

 

On myös ensisijaisen tärkeää, että Hyrrä-järjestelmä toimii niin kuin pitää ja järjestelmä on 
mahdollisimman käyttäjäystävällinen.

 

Pykälässä puhutaan myös vaatimuksessa sähköisestä allekirjoituksesta. Mitä se tarkoittaa 
käytännössä? Onko se järjestelmään sisään rakennettu lisäosio, vai vaatiko käyttäjiltä uuden 
kirjautumisen ja eri tunnuksien hankkiminen. Tuen hakemisesta ei saa tehdä liian monimutkaista.

 

Helsinki 17.8.

 

Vesa Karttunen ja Malin Lönnroth
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